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De voorzitter: Mevrouw de staatssecretaris, welkom en mijn beste wensen voor het nieuwe jaar! We hopen 
de goede samenwerking, die we vorig jaar hebben aangevat, dit jaar voort te zetten.

01 Questions jointes de
- Patrick Prévot à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur "La "shrinkflation"" 
(55033092C)
- Anneleen Van Bossuyt à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur "La 
réduflation" (55033139C)
- Reccino Van Lommel à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur "La 
réduflation" (55033245C)
01 Samengevoegde vragen van
- Patrick Prévot aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over "Krimpflatie" 
(55033092C)
- Anneleen Van Bossuyt aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"Krimpflatie" (55033139C)
- Reccino Van Lommel aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"Krimpflatie" (55033245C)

De voorzitter: Aangezien de heer Prévot niet aanwezig is, vervalt zijn vraag.

01.01  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, onze fractie wenst u het allerbeste 
voor 2023. Dat het een vruchtbaar en boeiend jaar mag worden. Ik zet de traditie voort en verwijs naar de 
schriftelijke versie van mijn vraag.

Geachte staatssecretaris, vorige maand stelde ik u enkele vragen over 'krimpflatie', een fenomeen waarbij 
producten niet in prijs worden verhoogd, maar die wel minder inhoud in de verpakking bevatten dan 
voordien. Een praktijk die fabrikanten verklaren als het gevolg van het aanpassen van ingrediënten, 
aanpassingen in verpakkingen of een manier om in te spelen op kleinere huishoudens.  Maar eigenlijk is het 
gewoon een manier om prijsstijgingen door te voeren zonder dat de consument zich hiervan bewust zou 
worden.

U bevestigde toen dat het zeer waarschijnlijk is dat een zichtbare prijsstijging het consumentengedrag meer 
beïnvloedt dan een minder zichtbare volumebeperking, wat de praktijk verklaart, maar gaf niet aan 
initiatieven te nemen om deze praktijk tegen te gaan.



In Frankrijk gaf uw evenknie nochtans de opdracht om onderzoek uit te voeren of dit toch niet gezien kan 
worden als een misleidende handelspraktijk. 

Vandaar volgende vragen: 

Zal u eveneens de opdracht geven tot verder onderzoek naar het fenomeen van krimpflatie?

Zal u initiatieven nemen om de consument bewust te maken van dit fenomeen? 

Zal u overleg plegen met de industrie opdat zij transparanter zouden zijn naar volumewijzingen van hun 
producten?

01.02  Reccino Van Lommel (VB): Mevrouw de staatssecretaris, ook mijn allerbeste wensen voor het 
nieuwe jaar. Het is de eerste keer dat we elkaar ontmoeten in een vragenronde en ik ben ervan overtuigd 
dat we met u dezelfde goede samenwerking zullen hebben als met uw voorgangster, mevrouw De Bleeker.

Over krimpinflatie heb ik uw collega Dermagne reeds ondervraagd, omdat het kleiner maken van 
verpakkingen in de winkel een van de middelen is om het hoofd te bieden aan de inflatie. Naast de 
verhoging van de prijs van de winkelkar, wordt ook die techniek alsmaar vaker toegepast. Dat zal ook niet 
stoppen en de consument is zich daar niet altijd van bewust, omdat de goederen wel aan dezelfde prijs 
worden verkocht.

Mevrouw de staatssecretaris, bent u de mening toegedaan dat op de verpakking dient vermeld dat de 
inhoudshoeveelheid werd aangepast, zodat de consument zich er van bewust wordt dat hij tegen dezelfde 
prijs minder aankoopt? Hebt u een idee of cijfers omtrent de krimpinflatie van de voorbije maanden en hoe 
breed wordt de techniek toegepast?

01.03 Staatssecretaris Alexia Bertrand: Ook ik bied u mijn beste wensen aan en vooral wens ik u een 
goede gezondheid. Gelet op de vraag van de heer Prévot heb ik mijn antwoord in twee talen voorbereid.

Je confirme la réponse de ma prédécesseuse, qui est la position officielle de l'Inspection économique. Pour 
autant que la quantité indiquée sur l'emballage corresponde à son contenu réel et pour autant que 
l'entreprise indique le prix à l'unité de mesure en plus du prix de vente, la shrinkflation ne constitue pas en 
tant que telle une pratique commerciale trompeuse. Il appartient au consommateur d'être vigilant et de 
vérifier quelle quantité nette est indiquée sur l'emballage et, le cas échéant, d'effectuer la comparaison des 
prix sur la base du prix à l'unité de mesure plutôt que sur la base du prix de vente d'un emballage donné.

Rien n'empêche les entreprises d'indiquer sur l'emballage une information claire relative à la quantité nette 
modifiée. Cependant, ce n'est pas une obligation légale. Le gouvernement ne peut pas non plus introduire 
cette obligation puisque la législation européenne applicable vise une harmonisation maximale.

In een eengemaakte interne markt zoals die van de Europese Unie heeft het uitdrukkelijk vermelden van de 
wijziging van de netto-inhoud van de verpakking bovendien weinig nut. Eenzelfde product dat te koop wordt 
aangeboden in uw lokale supermarkt, kan immers geproduceerd zijn in 27 verschillende lidstaten in 
tientallen verschillende verpakkingen met verschillende nettohoeveelheden. Er is, met andere woorden, 
geen vaststaand referentiepunt. 

Ik benadruk evenwel wat ik eerder heb gezegd: krimpflatie an sich is geen misleidende handelspraktijk. 
Wanneer krimpflatie daarentegen gepaard zou gaan met bijvoorbeeld incorrecte of dubbelzinnige 
verklaringen van de producent met betrekking tot de nettohoeveelheid, kan er wel degelijk sprake zijn van 
een misleidende handelspraktijk. Elke situatie moet geval per geval worden beoordeeld. Waar nodig zal de 
Economische Inspectie handhavend optreden. 

Mijn diensten konden geen consumentenklachten terugvinden omtrent krimpflatie. Samen met u moet ik dan 
ook vaststellen dat de gemiddelde Belgische consument veel intelligenter en waakzamer is dan wat 
bepaalde mediaoutlets en -organisaties laten uitschijnen.

01.04  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik had u hier inderdaad al eerder 
vragen over gesteld en toen hebt u ook gewezen op het belang van de overeenkomst tussen de effectieve 
hoeveelheid en de hoeveelheid die vermeld wordt. Ik zei toen ook dat uit cijfers van 2020 die uw 



voorgangster, Eva De Bleeker, na een vraag van mij had gegeven, bleek dat die hoeveelheden bij bijna de 
helft niet overeenkomen. Daar zit dus wel een probleem.

Ik had ook een aantal concrete vragen gesteld over de initiatieven die in Frankrijk genomen zijn. Daar bekijkt 
men eventuele initiatieven rond krimpflatie. Ik vroeg om de consument daar bewuster van te maken. U zegt 
dat wij de consument onderschatten. Ik denk echter dat het nooit kwaad kan de mensen erop te wijzen dat 
deze zaken kunnen gebeuren, bijvoorbeeld bij een pak koekjes waar voorheen 200 gram in zat terwijl er nu 
150 gram in zit, maar waarvoor ze toch dezelfde prijs betalen, waardoor ze denken dat de prijs niet gestegen 
is.

Gisteren maakte de heer Baert, professor aan de beste universiteit van Vlaanderen, de Universiteit Gent, en 
arbeidseconoom een interessante bedenking. Hij zei dat de regering tot nu toe gefocust heeft op de hoge 
energieprijzen, maar dat we nu misschien moeten kijken naar de hoge voedselprijzen. Die krimpflatie gaat 
inderdaad niet over de prijs zelf, maar betekent eigenlijk een impliciete verhoging. Een voorbeeld daarvan 
zijn de koekjes waarvan de verpakking eerst 200 en dan maar 150 gram bevatte, maar waarvoor de klant 
hetzelfde betaalt. Dat is een prijsstijging van 25 %. Dat zijn toch zaken waarop we mogen wijzen. We 
moeten dit verder in de gaten houden. Voedsel is immers een basisbehoefte van de mens.

01.05  Reccino Van Lommel (VB): Mevrouw de staatssecretaris, u zegt dat er geen wettelijke 
verplichtingen zijn wanneer krimpflatie wordt toegepast. Het is aan de consument om te bekijken of er iets 
gewijzigd is. Als men goed kijkt op het etiket in de winkel ziet men dat de prijs per kilogram of de prijs per 
liter gestegen is. Hoeveel mensen bekijken dat eigenlijk? Hoeveel mensen zijn daarmee bezig? Bijna 
niemand doet dat. Daarom ben ik daar toch bezorgd om. Mensen denken dat hun koopkracht niet is 
aangetast, omdat ze evenveel betalen, maar ze hebben effectief minder in hun winkelkar liggen.

Het kan toch wel een taak zijn om de mensen daar bewust van te maken, ook al is er geen wettelijke 
verplichting om iets te doen, waar ik alle begrip voor heb. U zegt dat het weinig nut heeft om te vermelden 
dat de hoeveelheid die op de verpakking staat gewijzigd is. Ik ben het daar niet altijd mee eens. Bepaalde 
verpakkingen in ons land zijn immers anders dan in Nederland of in Frankrijk. Je ziet dat vaak ook aan de 
talen die erop vermeld zijn. Daar moeten wel mogelijkheden bestaan. Ik zal ook niet zeggen wat de beste 
oplossing daarvoor is, maar er moet toch iets zijn wat we kunnen doen om de consument er minstens 
bewust van te maken dat er sprake is van krimpflatie.

U geeft aan dat er weinig of geen klachten zijn binnengekomen. Er zijn echter gewoon heel weinig 
consumenten die weten dat de hoeveelheid in de verpakking gewijzigd is. Daarom stelde ik mijn vraag en 
uitte ik mijn bezorgdheid. Krimpflatie is immers nog altijd inflatie en betekent dat die voedingsmiddelen 
duurder zijn geworden.

Mevrouw de staatssecretaris, ik hoop dat u het dossier zeker zal opvolgen en dat er iets kan gebeuren om 
de consument van de zaak bewust te maken.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

De voorzitter: Mevrouw de staatssecretaris, vraag nr. 55032623C van de heer Prévot wordt omgezet in een 
schriftelijke vraag.

02 Vraag van Reccino Van Lommel aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"De informatie voor de consument" (55033244C)
02 Question de Reccino Van Lommel à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur
"Les informations pour le consommateur" (55033244C)

02.01  Reccino Van Lommel (VB): Mevrouw de staatssecretaris, er moet aan een aantal verplichtingen 
voldaan worden. Bepaalde informatie moet op het etiket van de verpakking geplaatst worden. Eén element 
daarvan is de bewaardatum. Als ik in de winkel een product vastpak, is het eerste waar ik naar kijk hoelang 
dat goed blijft. Dan is het vaak zoeken: staat het vanboven, vanonder, vooraan of achteraan? Daar bestaat 
weinig uniformiteit voor. Dat maakt het voor de consument niet altijd eenvoudig. Er staat vaak ook heel klein 
gedrukte andere informatie op de verpakking, waarvoor men een leesbril moet opzetten om eraan uit te 
raken.



Wij kennen ook het verhaal van de Nutri-Score, dat zeker een waardevol instrument is voor de consument. 
Dat wordt dan weer gebruikt op vrijwillige basis, maar dat staat er gewoonlijk wel groter op vermeld. 

Ik vraag mij af, mevrouw de staatssecretaris, of u van oordeel bent dat het aangewezen is voorwaarden op 
te leggen inzake de grootte of de kleur van de houdbaarheidsdatum op de verpakking.

Vindt u het aangewezen een bepaalde minimale lettergrootte op te leggen voor bepaalde verplichte 
vermeldingen. Ik heb het niet over alles wat niet verplicht is, maar puur over de verplichte zaken.

Welke initiatieven vindt u wenselijk, of zitten er misschien al in de pijplijn, om het gebruik van de Nutri-Score 
op voedselproducten te kunnen veralgemenen? 

02.02 Staatssecretaris Alexia Bertrand: Mijnheer de voorzitter, mijnheer Van Lommel, wat betreft uw eerste 
en tweede vraag, de voedselinformatie die verplicht vermeld moet worden op de verpakking of het etiket van 
levensmiddelen is vastgesteld in de Europese verordening nr. 1169/2011 betreffende de verstrekking van 
voedselinformatie aan consumenten. Artikel 7 van die verordening bepaalt inderdaad dat voedselinformatie 
nauwkeurig, duidelijk en voor de consument gemakkelijk te begrijpen moet zijn. Dat basisprincipe is van 
toepassing op alle levensmiddelen.

Krachtens artikel 13 van die verordening moet de verplichte voedselinformatie bovendien op een duidelijk 
zichtbare plaats en in duidelijk leesbare en zo nodig onuitwisbare letters aangebracht worden. Onverminderd 
de specifieke bepalingen die van toepassing zijn op bijzondere levensmiddelen, moeten de verplichte 
vermeldingen zodanig op de verpakking of het etiket afgedrukt worden dat ze duidelijk leesbaar zijn met een 
lettergrootte van 1,2 millimeter of meer. De lettergrootte bedraagt evenwel minstens 0,9 millimeter voor 
verpakkingen of recipiënten waarvan het grootste oppervlak minder dan 80 vierkante centimeter bedraagt. 
De Europese Commissie heeft de bevoegdheid om door middel van gedelegeerde handelingen nadere 
regels vast te stellen met betrekking tot leesbaarheid. De lidstaten kunnen dus zelf niet eenzijdig afwijken 
van die regels of bijkomende regels opleggen die niet zijn voorzien.

Het Federaal Agentschap voor de Veiligheid van de Voedselketen en de Economische Inspectie houden 
toezicht op de correcte toepassing van die Europese regels in België.

Wat uw derde vraag betreft, inzake Nutri-Scores kan ik u alvast meedelen dat het wettelijk opleggen van het 
gebruik van een dergelijk label niet mogelijk is, gelet op de maximale harmonisatie voorzien in verordening 
nr. 1169/2011.

Inzake het vrijwillig gebruik van labels ben ik van mening dat die steeds moeten voldoen aan drie 
voorwaarden. Ten eerste, ze moeten gebaseerd zijn op objectieve criteria. Ten tweede, ze moeten 
verifieerbaar zijn door derden. Ten derde, ze mogen niet misleidend zijn voor consumenten. Indien aan die 
voorwaarden is voldaan, kan bekeken worden of een samenwerking met de overheid opportuun is.

Voor vragen over de Nutri-Score verwijs ik naar de minister van Volksgezondheid, die in eerste instantie 
bevoegd is.

02.03  Reccino Van Lommel (VB): Mevrouw de staatssecretaris, ik begrijp dat wij aan Europese 
verordeningen gebonden zijn. Dat zorgt ervoor dat wij een aantal zaken niet verder kunnen optimaliseren. 
Dat is spijtig, want de Europese verordening legt een aantal zaken vast die in de praktijk in de supermarkten 
door de consumenten niet altijd als praktisch worden ervaren. Het is jammer dat een lidstaat zelf geen 
maatregelen kan nemen om dat verder te optimaliseren, want ik denk dat daar wel nood aan is.

Ik begrijp dat de labels aan drie criteria moeten voldoen. De Nutri-Score moet inderdaad worden 
gecontroleerd. Men moet nagaan of die correct wordt toegepast en niet wordt misbruikt. Ik denk ook dat het 
een nuttig instrument kan zijn, dat in de toekomst meer gebruikt kan worden. Nu passen de producenten dat 
vrijwillig toe.

Als we daarover in de toekomst nog vragen hebben, moeten we dus bij de minister van Volksgezondheid 
aankloppen.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.



03 Vraag van Kathleen Verhelst aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"De Belgische en Zweedse voorzitterschappen van de EU-Raad" (55033271C)
03 Question de Kathleen Verhelst à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur 
"Les présidences belge et suédoise du Conseil de l'UE" (55033271C)

03.01  Kathleen Verhelst (Open Vld): Mevrouw de staatssecretaris, van 1 januari tot 30 juni 2023 zal 
Zweden het voorzitterschap van de Raad van de Europese Unie waarnemen. Een jaar later, van 1 januari tot 
30 juni 2024, is het de beurt aan België.

Welke wetgevende initiatieven inzake consumentenbescherming mogen we van het Zweedse 
voorzitterschap verwachten? Ligt dat in de lijn met het beleid dat u voert? Hoe verhouden de plannen zich 
met de initiatieven die onder het Belgische voorzitterschap gepland zijn?

03.02 Staatssecretaris Alexia Bertrand: Mevrouw Verhelst, op het vlak van consumentenbescherming heeft 
het Zweedse voorzitterschap de doelstelling om de volgende wetgevende initiatieven zover mogelijk te 
brengen en minstens te komen tot een algemene benadering in de Raad voor het Concurrentievermogen: 
ten eerste, de richtlijn betreffende de versterking van de positie van de consument voor de groene transitie 
door middel van betere informatie en bescherming tegen oneerlijke praktijken, ten tweede, de verordening 
betreffende het verzamelen en delen van gegevens met betrekking tot kortetermijnverhuur van 
accommodatie en, ten derde, de richtlijn betreffende de verkoop op afstand van financiële diensten.

Mijn diensten volgen die initiatieven uiteraard nauwgezet op, met uitzondering van het tweede punt, 
aangezien die aangelegenheid ressorteert onder de bevoegdheid van de gewesten inzake toerisme. De 
kans is reëel dat de richtlijn betreffende de versterking van de positie van de consument voor de groene 
transitie gefinaliseerd zal moeten worden onder het Belgische voorzitterschap, omdat men die richtlijn 
waarschijnlijk zal willen behandelen als één pakket, samen met de wetgevende initiatieven van de Europese 
Commissie op het vlak van green claims en het recht op herstel.

Daarnaast zal tijdens het Belgische voorzitterschap op het vlak van consumentenbescherming aandacht 
worden besteed aan de herziening van de CPC-verordening, de ADR-richtlijn en de ODR-verordening. Men 
streeft ernaar om minstens te komen tot een algemene benadering in de Raad voor het 
Concurrentievermogen onder ons voorzitterschap.

Voorts zal onder het Belgische voorzitterschap ook worden gewerkt aan de herziening van de 
pakketreisrichtlijn. Die wetgevende initiatieven van de Europese Commissie zullen worden aangevuld met 
projecten van België, zoals de promotie van de Car-Passsystemen bij de EU.

03.03  Kathleen Verhelst (Open Vld): Mevrouw de staatssecretaris, ik dank u voor uw interessant antwoord.

Ik ben blij over die – eindelijk – vooruitziende aanpak waarop we het werk dat wij hier leveren, kunnen 
afstemmen, zodat we heel snel tot coherentie initiatieven kunnen komen.

Ik zal de dossiers blijven opvolgen. Verkoop op afstand van financiële diensten is alvast een heel delicate 
kwestie, terwijl we greenwashing niet nodig hebben.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

04 Vraag van Reccino Van Lommel aan Alexia Bertrand (Begroting en Consumentenbescherming) over 
"De aanhoudende klachten van consumenten omtrent de klantendiensten van energieleveranciers" 
(55033274C)
04 Question de Reccino Van Lommel à Alexia Bertrand (Budget et Protection des consommateurs) sur 
"Les plaintes incessantes des consommateurs visant le service clientèle des fournisseurs d'énergie" 
(55033274C)

04.01  Reccino Van Lommel (VB): Mevrouw de staatssecretaris, we hebben al vaker over het onderwerp 
gedebatteerd en ook met uw voorganger, voormalig staatssecretaris De Bleeker, heb ik er  regelmatig over 
van gedachten gewisseld. Ik zet het opnieuw op de agenda, omdat er nog altijd problemen met onder 



andere de voorschotten en de bereikbaarheid van de klantendiensten bij de energieleveranciers rijzen. Het 
is inderdaad nog altijd bijzonder moeilijk om toegang te krijgen tot de klantendiensten en op tijd een 
antwoord te krijgen, terwijl een klant maar vijftien dagen de tijd heeft om een verhoging van het voorschot te 
betwisten. Het wordt de consumenten dus gewoon heel moeilijk gemaakt.

Voormalig staatssecretaris De Bleeker werd uiteindelijk zeer boos en wilde die praktijken een halt toeroepen. 
Ze dreigde met sancties, als die praktijken werden voortgezet, en beloofde een actieplan om de problemen 
het hoofd te bieden.

Ten eerste, hebt u gevolg gegeven aan de aankondiging van voormalig staatssecretaris om een actieplan uit 
te werken?

Ten tweede, wat zijn de resultaten ervan?

Ten derde, welke stappen zet u ten opzichte van de energieleveranciers? Hoe worden die opgevolgd en 
geëvalueerd?

04.02 Staatssecretaris Alexia Bertrand: Mijnheer Van Lommel, de aanpak van de problematiek van de 
informatie en de transparantie inzake de voorschotten en de eindfacturen, alsook de bereikbaarheid van de 
energieleveranciers zijn voor mij prioritaire aandachtspunten. De sectorfederatie en enkele 
energieleveranciers waarbij inbreuken werden vastgesteld, hebben zich ertoe geëngageerd om de 
bereikbaarheid te verbeteren, de transparantie te verhogen en de hulpverlening te verbeteren. Hun 
maatregelen komen boven op de geldende regelgeving en de uitvoering ervan is opgedeeld in verschillende 
fasen.

Mijn kabinet blijft die engagementen nauwgezet opvolgen. Concreet betekent het dat erop wordt toegezien 
dat de acties per nakende deadline worden uitgevoerd. Daarvoor is er regelmatig overleg tussen mijn 
kabinet en de verschillende energieleveranciers.

Zo heeft men de maatregel genomen om, omwille van de transparantie, een gedetailleerde uitleg over de 
voorschotberekening van de consument te bieden. Verschillende energieleveranciers hebben de 
documenten en de wijze waarop een en ander wordt gecommuniceerd, bezorgd aan het kabinet. Die 
informatie werd per energieleverancier geëvalueerd en waar nodig aangepast.

Bovendien werd de aangepaste informatie over de voorschotfacturen op de website van zowel de 
sectorfederatie als de energieleveranciers afzonderlijk gepubliceerd. Dat gebeurt dus nu via onder andere 
podcasts, duidelijke visuele afbeeldingen en stappenplannen.

Bovendien zie ik er ook op toe dat de niet-digitale consument toegang heeft tot de informatie. De 
energieleveranciers engageerden zich ertoe, om ook voor die consumenten in te zetten op communicatie en 
hen via andere communicatiekanalen te informeren over de mogelijkheid om voorschotten aan te passen, 
namelijk middels een telefonisch contact en eventueel per post.

Zoals u misschien zelf hebt kunnen merken in de media, hebben verschillende energieleveranciers de 
duidelijkere communicatie als marketingargument gebruikt. Uit een onderzoek van het radioprogramma De 
Inspecteur op radio 2 blijkt ook dat de wachttijden bij de contactcentra van de energieleveranciers danig 
korter zijn. De verkorte wachttijden zijn opgenomen in de engagementsverklaring.

In de volgende fase van de engagementsverklaring wordt de doorlooptijd van een facturatie alsook het 
bereikbaarheidspercentage gemonitord. De eerste resultaten worden verwacht tegen eind maart 2023. Ik zal 
ze van heel nabij opvolgen en aan u communiceren.

Los van de engagementen van de energieleveranciers zijn uiteraard ook de algemene consumentenregels 
van het Wetboek van Economisch Recht van toepassing.

Ik blijf de informatie in de meldingen via het meldpunt van de FOD Economie opvolgen en zal, indien het 
nodig blijkt, mijn diensten van de Economische Inspectie verzoeken opnieuw een analyse te maken van de 
actuele praktijken van leveranciers die in strijd zijn met de bepalingen van het Wetboek van economisch 
recht alsook met het consumentenakkoord Energie. Indien er opnieuw sprake is van structurele problemen, 
zal ik de nodige stappen ondernemen.



04.03  Reccino Van Lommel (VB): Dank u wel, mevrouw de staatssecretaris. Ik ben blij dat het een 
prioritair aandachtspunt blijft voor u.

Ik begrijp dat iedereen het moeilijk heeft met de situatie. Consumenten hebben hun energiefactuur zien 
exploderen, waardoor ze die vaak niet meer kunnen betalen en contact met de energieleveranciers moeten 
opnemen om een afbetalingsplan te vragen. Anderzijds hebben de energieoperatoren evenmin gevraagd om 
de hoge energieprijzen. Ik juich uw overleg met de energieleveranciers toe en ben tevreden dat zij concrete 
engagementen aangingen. Het is goed dat men de communicatiewijze van die bedrijven heeft onderzocht; 
het feit is wel dat nog veel consumenten met hun energieoperator moeten telefoneren.

Volgens u is de wachttijd gedaald en dat is goed, maar ik hoor nog vaak dat de problemen nog lang niet zijn 
verholpen. U spreekt van een verbetering, maar concrete resultaten van de evaluatie zijn pas voor eind 
maart. Ik kijk samen met u uit naar de conclusies van de evaluatie in welke mate er werkelijk sprake is van 
een verbetering.

De energieprijzen dalen momenteel, terwijl de voorschotten tot nu toe alleen nog maar werden verhoogd. Ik 
hoop oprecht dat de energieleveranciers eerlijk communiceren dat de voorschotten verlaagd mogen worden 
en dat u dat als prioriteit in de komende periode zult meenemen.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

De openbare commissievergadering wordt gesloten om 14.03 uur.
La réunion publique de commission est levée à 14 h 03.
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